
 
 KOMMUNALBESTYRELSENS 

EKSTRAORDINÆRE MØDE   

TORSDAG DEN 31. MARTS 2022 KL. 09:00 

 

 

Deltagere:  
 Palle Jeremiassen, Borgmester (AT) 

 Jens Ole Nathanielsen (IA), borgmesterens 1. viceborgmester 

 Sakio Fleischer (S), borgmesterens 2. viceborgmester   

 Aqqalu C. Jerimiassen (A) 

 Knud Kleemann (A) 

 Minik Høegh-Dam / (AT)  

 Lena Ravn Davidsen, (D) 

 Bendt B. Kristiansen (IA) 

 Niels Davidsen (IA) 

 Anthon Frederiksen (N) 

 Edvard (Aqqaluk) Heilmann (N) 

 Ane Qujaukitsoq (S) 

 Elisabeth Nielsen (S) 

 Jakob Petersen (S) 

 Jens Kristian Therkelsen (S) 

 Jørgen Kruse (S) 

 Magrethe Christensen (S) 

 

Kommunaldirektør: Dorthe L. Mathiesen 

Referent: Dorthe L. Mathiesen, Økonomidirektør 

Tilforordnede Direktionen 

Tolk: 
Proces: Telefonisk 

 

KOM EMNER BILAG 

ORI Orientering ~ 

22-001 Svar: Anlægsønsker medtages i anlægsprojekter 001 

22-002 Forslag til udpegning af medlemmer i Thulefondens bestyrelse 002 

22-003 Svar: Forslag om opførelse af avnsteder 003 

22-004 Forslag om at nedsætte et Turismeudvalg 004 

22-005 Garantistillelse ved finansiering af Nordlyscenteret 005 

22-006 Status på behandling af forslag 006 

22-007 Oplevelsestur for tidligere eksperimentbørn i Avannaata Kommunia 007 

22-008 Politik om IT-sikkerhed 008 

22-009 Redegørelse af samarbejdsaftale med revisionen 009 

22-010 Ekstraordinær indtægter – ved KANUKA´s afvikling 010 

22-011 Avannaa Development A/S, forhøjelse af servicebidrag 011 

22-012 Anvendelse af mobilt asfaltanlæg i 2022 012 

   

 Lukkede:  

22-013 Redegørelse over kommunaldirektørens håndtering af personalesag 013 
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Beslutning: 

 

På grund af fejl blev det besluttet at tage pkt. 22-006 ud.  

Sakio Fleischer deltog ikke i beslutningen under pkt. 22-008 grundet sit nærrelation til sagen. 
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Orientering: 

 

Kursus for bydgekontormedarbejder i politisk betjening 

Betjening af bydgebestyrelsenerne fortages af kontormedarbejdere i bygdekontorerne, men oplæring af 

medarbejderne i betjening af bygdebestyrelserne er mangelfuld. Hvorfor det af sekretariatet og medarbejdernes 

side vægtes, at der så vidt muligt i år afholdes kursus for kontormedarbejdere i bygdekontorene i betjening af 

bygdebestyrelser, sekretariatschefen har i samarbejde med HR-afdelingen i gangsat arbejdet med at 

virkeliggøre og planlægge kursuset. 

 

Ændring af planerne for behandling af årsregnskab 
Med virkning fra 1. januar 2022 trådte ændringen af loven om budgetter og regnskaber i kraft. I denne er det et 

krav at årsregnskabet aflægges med redegørelse samt bemærkninger fra revisionen. Dog er gældende 

bekendtgørelse fra 2012 som indeholder, at kommunalbestyrelsen inden udgangen af april måned året efter 

regnskabsåret skal aflægge regnskab ikke længere tidssvarende. Men efter den nye lov trådte i kraft mundede 

drøftelse mellem kommunerne og Selvstyret ud i, at den er urealistisk, og Selvstyret har meddelt at en ny 

bekendtgørelse er under udarbejdelse. Det betyder at kommunerne som følge her af for i år er nødsaget til at 

aflægge en særskilt årsregnskab med redegørelse samt bemærkninger fra revisionen. Det medfører, at dato for 

behandling af årsregnskabet som kommunalbestyrelsen sidste vedtog skal ændre. 

Efter aftale med revisionen planlægger sekretariatet, at fremlægge foreløbig status for kommunalbestyrelsen i 

juni. Det er sekretariatets hensigt, at fremlægge endelig redegørelse samt bemærkninger fra revisionen i 

september for kommunalbestyrelsen, dette er efter aftale med Finansdepartementet kommet på plads. 

 

 

Bilag ORI-01  Mail hvor Finansdepartementet bekræfter godkendelsen. 

Bilag ORI-02  Inatsisartutlov om budget og regnskab jvf. §42 stk. 1 

 

Borgmesterens opgaver 
Her igennem tydeliggøres nogle af borgmesterens opgaver i løbet af året, hvorved det fremvises at arbejdet 

foregår efter planene. 

 

Marts 

Afholdte møde med Inatsisartuts finansudvalg. 

Deltog i kursus afholdt af PET. 

Bestyrelsen i Avannaa Development afholdte møde. 

I Sisimiut i dagene fra den 19. til 22. fremlæggelse af Nordlyscenter for Air Greenlands bestyrelse, vedrørende 

fundraising i forbindelse med projektet samt planerne. 

Er vært ved statsministeren og formanden for Naalkkersuisut´s besøg. 

Afholder sammen med Kalaallit Airport, borgmøde den 23. om den nye lufthavn og udvidelse af byen. 

Afholder møde med Naalakkersuisoq for Finanser, Naaja Nathanielsen (IA). 

 

April 

Deltager i NAKUUSA´s møde 

Afholder møde med Naalakkersuisut medlem for Børn, Unge og Familie Paneeraq Olsen (N). 

 

Maj 

Seminar i Nuuk vedrørende ibrugtagning af atlantlufthavnen samt behov i den forbindelse arrangeret af 

kommunen. 

Future Greenland. 

Seminar i Katuaq vedrørende ibrugtagning af atlantlufthavnen samt behov i den forbindelse arrangeret af GE. 
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Hus til børn og unge i Kullorsuaq 

A.P Møllerfonden har besluttet sig for ikke at støtte huset i Kullorsuaq økonomisk alligevel. I stedet for at har 

de valg andre projekter i stedet. Kommunen og Selvstyret har allerede afsat midler til projektet, og 

beslutningen vil betyde, at der skal findes andre fonde, hvis projektet skal lykkes i år. Forvaltningen er 

sammen med firmaet ProGreenland ved at undersøge, om der kan findes andre fonde, som er interesseret i at 

støtte projektet, således at det kan gennemføres i år. Emnet vil bringes op igen politisk, når der ligger en 

afklaring.   

 

Politikske seminarer i den kommende tid. 

 

Onsdag den 27. april  

Seminar om ny fordelingsnøgle af anlægsbudgettet tilrettelagt for kommunalbestyrelsesmedlemmer afholdes i 

Ilulissat. 

 

Torsdag den 28. april  

Samspillet mellem kommune og politisk virksomhed samt administration. 

Kursus om inhabilitet i forbindelse med nærrelationer eller i forhold til en bestemt sag samt tavshedpligt, der 

afholdes af Selvstyret. 

Tilrettelagt for kommunalbestyrelsesmedlemmer. 

 

Fredag den 29. april 

Kommunabestyrelsen afholder ordinære møde. 

 

Lørdag, søndag og mandag fra 30. april til 2. maj 

Hovedformålet med kursuset er kommunabestyrelsesmedlemmerne i forbindelse med sociallovgivningen får et 

godt kendskab til ansvar og pligter, samt kendskab til vigtigste ansættelsesretlige regler. 

Tilrettelagt for kommunalbestyrelsesmedlemmer og bygdebestyrelsesformænd. 

 

Tirsdag, onsdag ot torsdag 3. – 5. maj 

Seminar og kursus for bygdebestyrelser. 

Tilrettelagt for bygdebestyrelser samt medlemmer af Udvalget for Demokrati og Bygdeudvikling.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutning: 

 

Orienteringen blev taget til efterretning som forelagt. 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 001 

KOM 22-001 Svar: Anlægsønsker medtages i 

anlægsprojekter 

Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Kommunalbestyrelsesmedlemmer kan over tid fremsætte forslag om forskellige tiltag, i løbet af året modtages 

mange anlægsønsker. Når budgettet ultimo året vedtages, tages der beslutning om hvilket anlægsopgaver der 

skal virkeliggøres, resten af ønskerne tilføjes listen over anlægsopgaver. Ved genbehandling af budgettet 

skilles der til listen, og her bliver ønsker der skal bevilges midler til drøftet. 

I denne sag skal der tages beslutning om, at medlemmernes anlægsønsker tilføjes listen over anlægsopgaver. 

 

Sagsfremstilling: 

 

Flere kommunalbestyrelsesmedlemmer har fremsat forslag til forskellige byggerier, forslagene er som følger: 

 

Elisabeth Nielsen (S) 

Forslag om anlæggelse af bro, der vil gøre det muligt at anlægge en vej fra Qaarsut til lufthavnen i 

Qaarsuarsuk bag om Innaarsussuaq. 

Forslag om anlæggelse af tidevandstrappe ved kajen i Uummannaq. 

 

Knud Kleemann (A) 

Forslag om opførelse af servicehus i Kangersuatsiaq. 

 

Niels Davidsen (IA) 

Forslag om, at anlægge flere pontonbroer til joller i Ilulissat.  

 

Ane Qujaukitsoq (S) 

Forslag om drøftelse af forbedring eller asfaltering af personfarlig vej i Qaanaaq. 

 

Palle Jerimiassen (AT) 

Opfordring fra Fællesbygdebestyrelsen Innaarsuit, Naajaat og Aappilattoq om, at fortsætte arbejdet med 

Multihuset i Aapilattoq. 

 

Margrethe Christensen (S) 

Mange ældre i Tasiusaq bor i gamle kolde huse som de selv ejer og som ikke er egnede til dagen i dag. De 

fleste af de ældre vil gerne ældes i nærheden af deres nærmeste pårørende. Derfor foreslås det at der 

undersøges om der kan bygges et ældrekollektiv. 

 

Løsningsforslag – faglig vurdering 

Der er for i år er allerede afsat midler til alle byggeprojekter, derfor er det vanskeligt iværksætte yderligere 

byggeprojekter. Derfor indstiller sekretariatet, at ovenfor anførte byggeprojekter tilføjes listen over næsteårs 

anlægsønsker. 

 

Videreforløb 

Når næste års budget bliver 1. behandlet vil ovenfor anførte ønsker blive fremlagt for kommunalbestyrelsen, 

her vil prioritering af opgaverne blive drøftet.  

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Byggeprojekterne har hver for sig værdi, og når de medtages i prioriteringen af byggeprojekter vil estimatet 

blive oplyst. 
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Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse 

 

Sagsbehandling: 

 

Økonomiudvalget 

Kommnabestyrelsen 

 

Beslutningen i Økonomiudvalget: 

 

Sekretariatet indstiller til økonomiudvalget at: 

Udvalget godkender, at overfor anførte medtages i listen over næste års byggeprojekter 

 

Beslutning: 

Indstillingen blev godkendt. 

 

Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig Økonomiudvalgets beslutning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Ingen 

 

 

Beslutning: 

 

Indstillingen blev ikke godkendt, koalitionen der har valgt borgmesteren, besluttede at sagen i 

henhold til forretningsorden skal behandles i relevante udvalg. 

Indstillingen blev godkendt af oppositionen sammen med løsgængeren Minik H. Dam. 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 002 

KOM 22-002 Forslag til udpegning af medlemmer i 

Thulefondens bestyrelse 

Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Der er en fond i Avanersuaq, Thulefonden. Fondens vedtægter er fornylig fornyet og er netop godkendt af 

forskellige offentlig myndigheder. Som følge heraf skal arbejdet i fonden på begyndes, forinden det sker skal 

fonden have en bestyrelse. 

I denne sag skal kommunalbestyrelsen beslutte om, indstillingen til medlemmer af Thulefondens bestyrelse 

kan godkendes. 

 

Sagsfremstilling: 

 

Kommunalbestyrelsen har godkendt forslag til Thulefondens vedtægter, herefter er vedtægterne anmeldt til 

Civilstyrelsen i Danmark. Herfra har der ikke været særlige bemærkninger, ligeledes fra Selvstyret. 

Efter at være gennem ovenfor nævnte myndigheder kan Thulefondens vedtægter anses for værende godkendte. 

I det videreforløb skal medlemmer af bestyrelsen udpeges af kommunalbestyrelsen. 

 

Løsningsforslag – faglig vurdering 

Thulefonden har en bestyrelse bestående af syv medlemmer, der virker for en valgperiode. I henhold til 

vedtægten består bestyrelsen som følger: 

 

− Borgmesteren i Avannaata Kommunia 

− Kommunalbestyrelsemedlemmer bosiddende i Avanersuaq 

− Kommunaldirektør 

 

I Qaanaaq er Ane Qujaukitsoq (S) medlem af kommunalbestyrelsen, der er ingen andre medlemmer af 

kommunalbestyrelsen. Derfor indstilles det, at nednefor nævnte medlemmer af bygdebestyrelser udpeges som 

medlemmer: 

 

− Hans Karlsen (S), Savissivik 

− Nukappiannguaq Jerimiassen (A), Qeqertat 

− Patdloq Hendriksen (A), Siorapaluk 

 

Udover de nævnte har det været kutyme, at formanden for Erhvervudvalget har deltaget i bestyrelsen, hvilket 

det også indstilles her. 

Borgerforvaltningslederen i Qaanaaq er sekretær for Thulefonden. 

 

Videreforløb 

Når emnet bliver godkendt kan Thulefonden afholde møde, der vælges formand under den første møde. 

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Der er ingen direkte koneksvenser for kommunekassen. 

 

Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

 Anordning nr. 917 af 15. december 1998 om ikrafttræden for Grønland af lov om fonde og 

visse foreninger. 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse. 
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Sagsbehandling: 

 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 

 

Beslutningen i Økonomiudvalget: 

 

Sekretariatet indstiller til Økonomiudvalget at: 

Udvalget godkender indstillede medlemmer 

 

Beslutning: 

Indstillingen blev godkendt. 

 

Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig Økonomiudvalgets beslutning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Bilag 002-01: Thulefondens vedtægter 

 

 

Beslutning: 

 

Indstillingen blev godkendt. 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 003 

KOM 22-003 Svar: Forslag om opførelse af avnsteder Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Kommunalbestyrelsesmedlemmer foreslår, at der i de enkelte steder opføres værksteder for fiskere eller 

avnsteder. Sekretariatet arbejder med sagen, en jurist er sat til at foretage undersøgelse for, at sikre alle 

erhvervdrivende behandles ens. 

I denne sag orienteres kommunalbestyrelsen om, at forslagene ikke kan realiseres på grund af 

lovgivningsmæssige rammer. 

 

Sagsfremstilling: 

 

Kommunalbestyrelsesmedlemmer Jørgen Kruse (S), Niels Davidsen (IA) har fremsat forslag om, at der 

opopføres værksteder eller reparationssteder for fiskere. 

Kommunalbestyrelsesmedlem Minik Høegh-Dam (AT) forelsår, at der i Ilulissat opføres en avnsted. 

 

Løsningsforslag – faglig vurdering 

Sekretariatet har ladet en jurist undersøge om forslagene kan realiseres. 

I sagen følges to love der danner grundlag, lovene er:  

 

 Landstingslov om genetableringsstøtte til erhvervsfiskere, erhvervsfangere og udøvere af 

erhvervsmæssigt landbrug 

 Inatsisartutlov om erhvervsfremme af fiskeri og fangst 

 

Der er ikke hjemmel grundlag i nævnte love til, at yde tilskud til enkelte erhverv, foreksempel til opførelse af 

avnsted. Såfremt der skal ydes tilskud til enkelte erhverv, skal mulighederne i kommunalfuldmagten iagttages. 

 

Af dokumenter og strategier fremgår det, at kommunen uden direkte lovhjemmel kan yde tilskud til enkelt 

personer eller en gruppe, men her vil de økonomiske tiltag være begrænsede eller hvis nævnte begrænsninger 

for muligheder inden for sociallovgivningen følges kan der ydes tilskud. Er det tilfældet skal kommunens 

interesser varetages i henhold til lovgivningen. 

 

Foreksempel er det kommunens interesse, at udvikle veje, infrastruktur og anløbsbroer. Områder der benyttes 

af hele befolkningen. Derfor kan der foreksempel etableres kran ved en anløbsbro. 

 

Af dokumenter og strategier fremgår det, at kommunen for at sikre et enkelt erhvervs eksistens ikke kan yde 

støtte eller tilskud til det. Her danner ligebehandling af alle grundlaget for ikke, at yde tilskud til personer eller 

grupper. 

 

Videreforløb 

Sekretariatet vurderer, at værksteder til fiskere eller avnsteder ligger udenfor kommunensansvarområde, 

hvorfor opførelse af eller ydelse af tilskud til disse ikke er muligt, men disse kan på stederne drives af 

industrien eller foreninger. I denne her skal henledes opmærksomheden på at erhvervsdrivende skal behandles 

lige.  
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Økonomiske konsekvenser: 

 

Der er ingen direkte konsekvenser for kommune kassen. 

 

Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

 Landstingslov nr. 3 af 21. maj 2004 om genetableringsstøtte til erhvervsfiskere, erhvervsfangere og 

udøvere af erhvervsmæssigt landbrug 

 Inatsisartutlov nr. 13 af 3. december 2012 om erhvervsfremme af fiskeri og fangst 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse 

 

Sagsbehandling: 

 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 

 

Beslutningen i Økonomiudvalget: 

 

Sekretariatet indstiller til Økonomiudvalget at: 

Orienteringen tages til efterretning 

 

Beslutning: 

Indstillingen blev godkendt. 

 

Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig Økonomiudvalgets beslutning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Bilag 003-01: Juristens undersøgelse i forbindelse med sagen 

 

 

Beslutning: 

 

Indstillingen blev ikke godkendt. Det blev indstillet, at det administrativt undersøges om der er 

andre muligheder. 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 004 

KOM 22-004 Forslag om at nedsætte et Turismeudvalg Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Kommunalbestyrelsesmedlem forslår, at Turismeudvalg nedsættes. Forslaget begrundes med, at der sker 

koordineret udvikling indenfor turismen i Avannaa fremadrettet eksempelvis når den nye lufthavn åbner, at 

sikre spredning af tusiter til gavn for alle i vores kommune. 

I denne sag skal kommunalbestyrelsen tage stilling til om styrelsesvedtægten skal ændres med henblik på, at 

nedsætte et Turismeudvalg.  

 

Sagfremstilling. 

 

Kommunalbestyrelsesmedlem Minik Høegh-Dam (AT) forelår, at der nedsættes et Turismeudvalget, og 

begrunder foreslaget således: 

“Ser man bort fra Corona er vores kommune velbesøgt. Eksempelvis har Ilulissat fået fem overnatningsteder i 

form af Hoteller og der blevet flere andre former for overnatningssteder og private der tilbyder overnatning. 

Idet man ikke kan komme uden om, at turismen som følge af den nye lufthavn vil vokse bør mere konkrette 

forberedelser påbegyndes. 

For at sprede turismen i Avannaata Kommunia er det passende, at nedsætte et Turismeudvalg på nuværende 

tidspunkt. i lighed med vi ikke alene har Udvalg for Erhverv også har en særkilt Udvalg for Fiskeri og Fangst 

bør vi også nedsætte et særskilt Turismeudvalg. 

Avannaata Kommunia er meget udstrakt. Som folkevalgte bør vi intensivere vores arbejde for, at sprede 

udviklingen af turismen til alle, især i forbindelse med den nye lufthavn og større genkendskab til vores land.” 

 

Løsningsforslag – faglig vurdering 

Såfremt antallet af udvalg skal øges skal styrelsesvedtægten ændres. Almindeligvis ændres styrelsesvedtægten 

ved konstitution af kommunalbestyrelsen eller når der sker ændringer i koalitionen af partier, men forslaget fra 

kommunalbestyrelsesmedlemmet skal drøftes. 

Når flertallet i kommunalbestyrelsen vedtager, at ændre styrelsesvedtægten påbegyndes arbejdet. 

 

Sekretariatet er vidende om, at koalitionen der har udpeget borgmesteren med flertallet i ryggen arbejder for, 

at bevare styrelsesvedtægten uændret, koalitionen der har udpeget borgmesteren har sidste år i maj udformet 

gældende styrelsesvedtægt.  

 

Videreforløb 

Såfremt flertallet i udvalget beslutter at ændre styrelsesvedtægten, videre sendes punktet til 

kommunalbestyrelsen. I modsatfald vil sagen blive stoppet. 

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Der er ingen økonomiske dkonsekvenser. 

 

Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse 
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Sagsbehandling: 

 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 

 

Beslutningen i Økonomiudvalget: 

 

Formanden for udvalget indstiller til Økonomiudvalget at: 

Udvalget understreger, at styrelsesvedtægten der af koalitionen som har udpeget borgmesteren er godkendt 

som er gældende stadig er gældende. 

 

Beslutning: 

Indstillingen blev godkendt 

 

Instilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig Økonomiudvalgets beslutning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Ingen. 

 

 

Beslutning: 

 

Indtillingen blev godkendt. 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 005 

KOM 22-005 Garantistillelse ved finansiering af 

Nordlyscenteret 

Journal nr.  

 

Resumé: 

 

I forbindelse med fundraising hos fonde til etablering af Nordlyscenteret er kommunen for at styrke projektets 

troværdighed og for at sikre realiseringen blevet opfordret til at deltage i finansieringen såfremt der kommer til 

at mangle midler.  

I denne sag skal kommunalbestyrelsen beslutte om medfinansiering såfremt der ikke opnås fuld finansiering 

fra fonde. 

 

Sagsfremstilling: 

 

I 2017 var DTU Space her i Ilulissat for at søge samarbejdspartner for at etablere videns center for nordlys. 

Kommunen var interesseret i projektet, det betyd, at kommunen skulle betale projekteringsomkostningerne. 

Det blev tilfældet, DTU Space skulle stå for fundraising. 

 

Der er nu gået fem år siden projektet begyndte. Status er den, at der er to som har givet støtte til projektet. Der 

er yderligere en fond som er interesseret i at give forholdsvis stor støtte til projektet, men har stillet krav 

såfremt fonden skal yde støtte til projektet. Her er det et ønske, at projektet bliver en realitet indenfor 

overskuelig årrække. Det skal ikke være således, at fundraising stadigvæk er i gang om ti år.  

 

Løsningsforslag – fagligvurdering 

Kommunen er meget interesseret i projektet og ønsker, at det bliver realiseret. Kommunen ønsker at hele eller 

stor del af projektet bliver finansieret af fonde.  

 

Kommunen var medinvestor ved realiseringen af Isfjordscenteret, samme løsning kan komme på tale i 

forbindelse med Nordlyscenter. På den måde kan kommunen sikre realisering af projektet og herigennem 

styrke troværdigheden. Håndgribeligt betyder det, at kommunen i sidste inde finansierer manglende midler, 

hvis det ikke lykkedes at samle hele beløbet. 

 

Videreforløb 

Som tidligere nævnt står DTU Space for fundraisingen. Arbejdsgruppen for projektet bestående af 

borgmesteren og to ansatte hos vil DTU Space løbende holde kommunalbestyrelsen orienteret om status på 

projektet. Arbejdsgruppen vil vurdere hvornår fundraising skal stoppe. 

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

På nuværende tidspunkt har følgende fonden ydet tilskud til projektet: 

 

 Augstinus Fonden har ydet tilskud med kr. 2.5 mio. 

 Knud Højgaards Fond har ydet tilskud med kr. 2.0 mio. 

 

Denne fond er interesseret i at yde med stort tilskud, men vil sikre sig at projektet er troværdig. 

 

 Nordea Fonden er villig til yde tilskud på i alt kr. 14.0 mio. til formidling af vide og udstillinger der 

udspringer fra Nordlyscenteret. 

 

Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse 
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Sagsbehandlingen: 

 

Udvalget for Teknik 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 

 

Beslutningen i Økonomiudvalget: 

 

Sekretariatet indstiller til økonomiudvalget at: 

Udvalget støtter, at kommunen garanterer projektet realiseres og om nødvendigt kan være medinvestor. 

 

Beslutning: 

Indstillingen blev godkendt. 

 

Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig Økonomiudvalgets beslutning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilagsmateriale: 

 

Bilag 005-01: Brev fra DTU Space om projektet. 

 

 

Beslutning: 

 

Indstillingen blev godkendt. 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 007 

KOM 22-007 Oplevelsestur for tidligere eksperimentbørn i 

Avannaata Kommunia 

Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Tidligere eksperimentbørn har fra Danmark modtaget undskyldning og erstatning. Avannaata Kommunia 

ønsker, at give nulevende en oplevelse i Ilulissat, herigennem vil medfølelsen blive vist, ligeledes vil 

kommunens værdier om nærhed og sammenhold blive tydeliggjort. 

I denne sag skal kommunalbestyrelsen beslutte om, tidligere eksperimentbørnene skal gives mulighed for 

oplevelses tur til Ilulissat. 

 

Sagsfremstilling: 

 

De 22 eksperimentbørn blev sendt til Danmark fra Grønland i 1951. De havde hovedrollen i et 

opdragelsesforsøg, målet var at gøre børnene mere danske, så de kunne vende tilbage til Grønland som 

rollemodeller. Men da de kom hjem igen, havde de glemt deres sprog og måtte ikke bo hos familier. I stedet 

blev de anbragt på et børnehjem i Nuuk. 

Seks af de 22 lever i dag. De er omkring 80 år. 

 

Løsningsforslag – fagligvurdering 

I 2020 gav den danske statsminister Mette Frederiksen for første gang en officiel undskyld på vegne af 

Danmark til eksperimentbørn. Og nu bliver undskyldningen så fulgt op med 250.000 kroner til hver af de seks 

nulevende grønlændere. 

 

Ud over disse indstiller borgmesteren, at Avannaata Kommunia byder omtalte nulevende velkommen til 

oplevelses tur til Ilulissat. Og hvis de har lyst, at fortælle om deres oplevelser i Sermermiut. 

For det første vil der på den måde vises, at der er medfølelse i Avannaata Kommunia, men også kommunens 

værdier om nærhed og sammenhold vil blive tydeliggjort. Der har blandt disse været børn fra Ilulissat, 

sekretariatet er ikke i besiddelse af ministerielle oplysninger om hvor mange fra Ilulissat der var med i 

eksperimentet. 

 

Videreforløb 

Bliver emnet godkendt af udvalget sendes sagen videre til kommunalbestyrelsen, når der forelægger endelig 

godkendelse vil berørte blive kontaktet med henblik på oplevelses tur til Ilulissat, og hvis det er muligt vil 

arrangement for borgerne blive planlagt.  

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Sekretariatet vurdere, at besøg af seks personer vil koste ca. kr. 120.000. Her skal det også påregnes, at ikke 

alle kan komme. Det påregnes at udgifterne kan holdes inden for rammen, selv om udgifterne ikke helt 

overholder tilskudsvedtægten, men her skal det understreges, at det afholdes efter ekstraordinær godkendelse. 

 

Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

 Inatsartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunal styrelse 

 

Sagsbehandlingen: 

 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 
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Beslutningen i Økonomiudvalget: 

 

Sekretariatet indstiller til økonomiudvalget at: 

Udvalget godkender eksperimentbørnenes oplevelsestur til Ilulissat 

 

Beslutning: 

Koalitionen der har valgt borgmesteren med flertallet godkendte indstillingen. 

Oppositionen godkender grundlæggende ikke forslaget, men ønsker at de berørte t sendes et officiel 

kondulancebrev. 

 

Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig Økonomiudvalgets beslutning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilagsmateriale: 

 

Ingen  

 

 

Beslutning: 

 

Koalitionen der har valgt borgmesteren har med flertallet godkendt indstillingen. 

Indstillingen blev ikke godkendt af oppositionen. 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 008 

KOM 22-008 Politik om IT-sikkerhed Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Politikken om IT-sikkerhed i Avannaata Kommunia fra 2012 er forældet, den er ikke længere tidssvarende 

som følge af udviklingen indenfor IT-området. 

I denne sag skal kommunalbestyrelsen beslutte om den skal træde i kraft som forelagt. 

 

Sagsfremstilling: 

 

I 2020 fik vi udefra kommende virksomhed til at undersøge status på vores nuværende IT-sikkerhed. 

 

Undersøgelsen vidste, at vi på en række områder har udfordringer hvad angår forsvar af vores IT, hovedsagligt 

for at undgå ud fra kommende skadespåvirkninger. Indtil videre er forskellige problemer løst. 

 

I forbindelse med arbejdet på forsvar af vores IT, det har været nødvendigt at udarbejde højkvalificeret og som 

følge heraf specificerede regelsæt, især i forbindelse med arbejdet på landsdækkende fælles IT-løsning, også 

for få løst opgaven med, at implementere personfølsomme oplysninger i henhold til loven. 

 

Følgende overskrifter er medtaget i udarbejdelse af højkvalificeret regelsæt. 

 

- Strategi og regler for brug af og IT-sikkerhed 

- Håndgrebelig sikkerhed 

- Links og procedure 

- Procedure vedrørende adgang til links 

- Sikkerhed ved angreb 

- Beredskabsprocedure 

 

Løsningsforslag – fagligvurdering 

Under behandlingen af sagen blev den fremlagt for direktionen der godkendte den, hvilket baner vejen for 

fremtidig arbejde omkring IT-området. 

Når IT-politikken bliver godkendt, påbegyndes overvågning af dens egnethed ligeledes vil udarbejdelse af 

delpolitikker blive påbegyndt. 

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Der ingen økonomiske konsekvenser, da det allerede er budgetteret. 

 

Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse 

 

Sagsbehandlingen: 

 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 
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Beslutningen i Økonomiudvalget: 

 

Sekretariatet indstiller til økonomiudvalget at: 

Godkende politik om IT-sikkerhed 

Godkende udarbejdelsen af delpolitikker påbegyndes 

 

Beslutning: 

Indstillingen blev godkendt. 

 

Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig Økonomiudvalgets beslutning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilagsmateriale: 

 

Bilag 009-01: Politik om IT-sikkerhed 

 

 

Beslutning: 

 

Indstillingen blev godkendt. 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 009 

KOM 22-009 Redegørelse af samarbejdsaftale med 

revisionen 

Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Efter valg til kommunalbestyrelsen er det normalt, at kommunalbestyrelsen i henhold til gældende lovgivning 

bliver orienteret om etik hos revisionen og i forvaltningerne, hovedsageligt redegørelse af ansvaret hos 

kommunalbestyrelsen og revisionen. 

I denne sag skal kommunalbestyrelsen tage stilling om den vil tilslutte sig økonomiudvalgets beslutning om 

enmet. 

 

Sagsfremstilling: 

 

I år 2021 i maj konstituerede ny kommunalbestyrelse sig efter valget, samtidig fremlagde kommunens 

revisionens redegørelse som indeholdt tydeliggørelse af hvor ansvaret efter deres opfattelse er placeret. 

 

Denne her indeholder præcis redegørelse af hvor kommunalbestyrelsens ansvar er og hvor revisionens ansvar 

er i henhold til gældende lovgivning. 

 

Det offentlige er ansvarlige for at behandling og aflæggelse af årsregnskabet sker i henhold til gældende 

regler. Og som økonomiudvalget fremlægger for kommunalbestyrelsen revisionen aflægger bemærkninger der 

indeholder, at det er udarbejdet i henhold til gældende regler til kommunalbestyrelsens afsluttende 

sagsbehandling. 

 

Løsningsforslag – fagligvurdering 

Det er vigtigt, at kommunalbestyrelsens ansvar er klare under udarbejdelse af regnskabet, og her i henhold til 

revisions bemærkningen beskrives klarheden. 

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Der ingen økonomiske konsekvenser. 

 

Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse 

 

Sagsbehandlingen: 

 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 
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Beslutningen i Økonomiudvalget: 

 

Sekretariatet indstiller til økonomiudvalget at: 

Redegørelse af samarbejdsaftale med revisionen og tydeliggørelse af ansvar 

 

Beslutning: 

Indstillingen blev godkendt. 

 

Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig Økonomiudvalgets beslutning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilagsmateriale: 

 

Bilag 009-01: Beretning vedrørende revisionsaftale 

 

 

Beslutning: 

 

Indstillingen blev godkendt som efterretning. 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 010 

KOM 22-010 Ekstraordinær indtægter – ved 

KANUKOKA´s afvikling 

Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Som bekendt eksisterer kommuneforeningen KANUKOKA ikke længere, og i den forbindelse er aktiver to 

ejendomme solgt, fire borgmestre har under mødet den 28. januar 2022 godkendt, at indtægten fra 

ejendommene fordeles mellem de fire kommuner. 

I denne sag skal kommunalbestyrelsen at ekstraordinær indtægter registreres. 

 

Sagsfremstilling: 

 

Fire borgmestre (AK, KQ, QK, KK) har under mødet den 28. januar 2022 besluttet, at indtægterne fra salget af 

KANUKOKA´s ejendomme beliggende i Qinngorput i Nuuk på kr. 5.2 mio. fordeles mellem de fire kommune 

passeret på indbygger antal. På den baggrund afregnes kr. 1.7 mio. til Avannaata Kommunia.  

 

Løsningsforslag – fagligvurdering 

Det foreslås, at ekstraordinær indtægter indtægtsføres under økonomiudvalgets konto, hvorved de placeres til 

anvendelse ved uforudsete udgifter. 

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Ekstraordinær indtægter vil være til gavn for kassen. 

 

Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse 

 

Sagsbehandlingen: 

 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 
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Beslutningen i Økonomiudvalget: 

 

Sekretariatet indstiller til økonomiudvalget at: 

Økonomiudvalget godkender ekstraordinær indtægter samt placering af disse under økonomudvalgets konto. 

 

Beslutning: 

Indstillingen blev godkendt. 

 

Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig Økonomiudvalgets beslutning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilagsmateriale: 

 

010-01: Referat af borgmestermødet 

 

 

Beslutning: 

 

Indstillingen blev godkendt. 
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Sags nr. Emne Bilag nr. 011 

KOM 22-011 Avannaa Development A/S, forhøjelse af 

servicebidrag  

Journal nr.  

 

Resumé:  

 

Kommunens udviklingsselskabet udlejer boliger. I den forbindelse modtager selskabet servicebidrag fra 

kommunen. Den oprindelige fastsættelse af husleje i et bestemt boligafdeling er blevet reguleret. Denne 

regulering betød, at værdiansættelsen for selskabet blev forringet. 

I dette emne skal kommunalbestyrelsen beslutte om servicebidraget skal øges, således fremtidig investeringer 

kan efterkommes. 

 

Sagsfremstilling:  

 

Kommunens udviklingsselskabet, Avannaa Development A/S ejer og udlejer boliger, selskabet har også andre 

aktiviteter. I den forbindelse modtager selskabet på nuværende tidspunkt kr. 200.000,- i servicebidrag 

månedligt fra kommunen.    

Den oprindelige fastsættelse af husleje i A32 er blevet reguleret for at opnå mere hensigtsmæssige husleje. 

Denne regulering betød, at værdiansættelsen for selskabet blev forringet, og dermed har selskabet mindre 

råderum til nye investeringer.  

 

Løsningsforslag – farlig vurdering  

Avannaa Development A/S ejer og administrerer udlejningsejendommene i Ilulissat og omegn. Det gælder 

også de nyopførte 8 boliger ved vandsøen A32. Boligerne lejes ud efter reglerne om private 

udlejningsejendomme.  

Avannaata Kommunia og Avannaa Development skal forlænge servicebidraget i vores aftale. Det foreslåes, at 

den samlede bidrag bliver kr. 221.250,- pr. måned. Begrundelsen for den lille stigning er, at selskabet kan 

bevare den nuværende service over for kommunen og fastholde sin værdiansættelse samtidig med et fornuftigt 

huslejeniveau kan fastholdes. 

 

Økonomiske konsekvenser:  

 

Det betyder, at servicebidraget øges med kr. 21.250,- månedligt. Det er kr. 255.000,- årligt. 

Disse forslår fra sekretariatet, at det hentes fra ekstraordinære indtægter i forbindelse med opløsning af 

KANUKOKA. 

 

Lov og rammesættende grundlag:  

 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse  

 

Sagsbehandling:  

 

Økonomiudvalget  

Kommunalbestyrelsen  
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Beslutningen i Økonomiudvalget: 

 

Administrationen indstiller til økonomiudvalget: 

At udvalget godkender servicebidraget øges med kr. 21.250,- pr. måned 

At disse hentes fra ekstraordinært indtægter i forbindelse med opløsning af KANUKOKA 

 

Beslutning: 

Indstillingen blev godkendt. 

 

Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig Økonomiudvalgets beslutning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Ingen 

 

 

Beslutning: 

 

Indstillingen blev godkendt. 
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Sag nr. Emne Bilag. nr. 012 

ØKO 22-012 Anvendelse af mobilt asfaltanlæg i 2022 Journal nr. 

 

 

 
Resume: 

 

Efter politisk ønske er forvaltningen blevet bedt om, at placeringen af det mobile asfaltværk op i udvalget. 

Derfor er udvalgene anmodet om, at tage stilling til planen for asfaltering med det mobile asfaltanlæg i 2022, 

og indstillingerne fra disse er videresendt til kommunalbestyrelsens endelig beslutning. 

 

Sagsfremstilling: 

 

Forvaltningen er blevet bedt om, at tage første placeringen af det mobile asfaltværket op til behandling i 

udvalget. Dette sker forud for årets asfalteringer, som primært kommer til at ske i Upernavik, hvor der er afsat 

kr. 3 mio. til asfaltering. Til asfaltering i Uummannaq er der overført kr. 0,6 mio. fra budgetår 2021 til 

budgetår 2022. Kommunen har nu bestilt et mobilt asfaltanlæg, som er under produktion i England. Anlægget 

leveres efter planen i starten af sommeren, og kan producere asfalt af en bedre kvalitet og til en lavere pris end 

den asfalt, der tidligere har været anvendt i Upernavik og Uummannaq. 

 

Løsningsforslag - Faglig vurdering 

Det har indtil videre været planen, at asfaltere med koldasfalt i Upernavik i år, og at en større asfaltering med 

det mobile asfaltanlæg først ville påbegynde i kommune i 2023. Derfor var det fra forvaltningens side planen, 

at indkøbe anlægget i år, at sende dette til Uummannaq, hvor det kunne være klar til en evt. asfaltering i 2023. 

En konkret plan for asfaltering i 2023 og frem ligger dog ikke klar endnu. 

 

Såfremt udvalget ønsker det, kan anlægget sendes til Upernavik, hvor der så allerede i år kan asfalteres med 

varmasfalt. Materialerne til koldasfalt (bitumen) vil så fald kunne anvendes som stabiliserende lag ved 

grusvejen ved fodboldbanen, inden der lægges varm asfalt oven på. Derudover vil bitumen også kunne 

anvendes ved mindre reparationer af huller i asfalten andre steder i byen. Det anbefales samtidigt, at de kr. 0,6 

mio. i Uummannaq, bruges til indkøb af materieler til varmasfalt i Uummannaq, således at der også gøres klar 

til fremtidig asfaltering her.  

 

Asfalteringen med varm asfalt, vil give et bedre resultat, og er billigere pr. m2. end asfalteringen med 

koldasfalt. Beslutning om at sende anlægget til Upernavik vil ikke ændre ved planerne for en fremtidig 

asfaltering af Upernavik og Uummannaq, da anlægget er mobilt, og derved kan rykkes mellem de to byer.  

 

Det videre forløb 

Såfremt det mobile asfaltanlæg sendes til Upernavik, vil asfalteringen påbegynde allerede i sommeren. Der vil 

således gøres erfaringer, der kan anvendes ved asfalteringer de kommende år. Der vil blive fokuseret på 

strækningen mellem den Air Greenlands gamle helikopterhangar (vejen ved fodboldbanen) og ud til den 

nuværende dump. 

 

Supplerende information 
Det viser sig, at der er mulighed for at rykke det mobile asfaltanlæg i år mellem Upernavik og Uummannaq. 

Dette betyder, at det vil være muligt, at udføre asfaltering begge steder. Da det mobile asfaltanlæg kan 

anvendes på trods af frost, kan asfalteringsperioden derfor udvides i forhold til den gamle asfaltmetode. 

Anlægget vil således kunne slutte sommeren med at være i Uummannaq.    

 

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Ingen økonomiske konsekvenser, da asfalteringen sker inden for det allerede fastlagte budget. 
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Lovgrundlag: 

 

• Kommunalbestyrelsesmøde nr. 12. d. 27 november 2022. 

• Avannaata Kommuneplan 2018-2030 med tillæg 

 

Sagsbehandlingen: 

 

Udvalg for Teknik 

Økonomiudvalg 

Kommunalbestyrelsen 

 

Beslutningen i Udvalget for Teknisk: 

 

Administrationen indstiller til Udvalget for Teknik: 

 

at Udvalget godkender at det mobile asfaltanlæg anvendes i Upernavik i år. 

 

Beslutning: 

Indstillingen overgår til behandlingen i kommunalbestyrelsen  

 

Beslutningen i Økonomiudvalget: 

 

Teknisk udvalget indstiller til Økonomiudvalget 

At Økonomiudvalget tilslutter sig beslutningen i Udvalget for Teknisk  

 

Beslutning: 

Det blev besluttet, at asfalt anlægget i år som udgangspunkt først transporteres til Upernavik derefter til 

Uummannaq. Angående den økonomiske del sendes sagen til behandling i Udvalget for Teknik. 

 

Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig Økonomiudvalgets beslutning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilagsmateriale: 

 

Bilag 012-01: Kort over prioriterede strækning i Upernavik  

 

 

Beslutning: 

 

Indstillingen blev godkendt. 
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Lena Ravn Davidsen, (D) 
 

Bendt B. Kristiansen (IA) 
 

Jens Ole Nathanielsen (IA) 
 

Niels Davidsen (IA) 
 

Anthon Frederiksen (N) 
 

Jens Napâtok`(N) 
 

Ane Qujaukitsoq (S) 
 

Elisabeth Nielsen (S) 
 

Jens Kristian Therkelsen (S) 
 

Jakob Petersen (S) 
 

Jørgen Kruse (S) 
 

Magrethe Christensen (S) 
 

Sakio Fleischer, (S), 
 

 

 


